
 1 

Protokół Nr VII/07 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 19 czerwca 2007 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 
 
Ustawowa liczba radnych – 15 
Faktyczna liczba radnych – 15 
Liczba radnych obecnych – 15 
 
 
Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady – Pan Robert Majczyk. Powitał 
wszystkich radnych, Pana Wójta, Panią Sekretarz, Panią Mecenas, Pana Skarbnika, 
Kierowników jednostek, sołtysów, gości zaproszonych oraz społeczność przybyłą na sesję. 
Następnie poinformował zebranych, iż w materiałach dostarczonych do radnych nie była 
umieszczona uchwała znajdująca się w punkcie 9 porządku obrad, gdyż zaszła konieczność 
skonsultowania jej z radcą prawnym. Przewodniczący dodał jeszcze, iż w uchwale dotyczącej 
zmian w budżecie zaszły drobne zmiany, które w trakcie obrad przedstawi Pan Skarbnik. 
Kontynuując poprosił radnych o zatwierdzenie porządku obrad, bądź zgłaszanie własnych 
propozycji.  
Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono żadnych uwag i po przeprowadzonym 
głosowaniu przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie VII Sesji Rady Gminy Widawa. 
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej z działalności Ośrodka za 2006 r.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego                       

z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej 
w Widawie w roku 2006.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargu 
nieograniczonego nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie 
Ligota, gmina Widawa, stanowiącej własność gminy Widawa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 
nieruchomości gruntowej zabudowanej na okres powyżej 3 lat oraz odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.  

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie nieruchomości położonej we wsi Widawa stanowiącej mienie 
komunalne. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Sprawy różne. 
12. Zamknięcie obrad. 

 
Proponowany porządek obrad został poddany głosowaniu w wyniku, którego został przyjęty 
jednogłośnie przez 15 radnych obecnych na sali w chwili głosowania. 
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Ad. 2 

Kolejny punkt obrad zgodnie z zatwierdzonym porządkiem poświęcony był na zatwierdzenie 
protokołu z poprzedniego posiedzenia, w związku z tym Przewodniczący przypomniał, iż był 
on dostępny w Urzędzie Gminy, natomiast w dniu sesji odpowiednio wcześniej został 
wyłożony do wglądu. Ponadto zapytał zgromadzonych czy istnieje konieczność odczytania 
protokołu na głos, jednak nikt z obecnych nie wnosił takiej potrzeby w związku, z czym 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
W wyniku głosowania protokół z poprzedniego posiedzenia Rady Gminy został przyjęty 
jednogłośnie przez 15 radnych obecnych na sali w chwili głosowania. 
 
Ad. 3 

W punkcie tym głos zabrał Pan Wójt, który odczytał sprawozdanie z działalności między 
sesjami, które to przedsięwzięcia przedstawiały się następująco:  
 

1. Zgodnie z protokołem pokontrolnym wymieniono instalację wentylacyjną                            
w mieszkaniach komunalnych w miejscowości (Ochle – Agronomówka, Zborów – 
była szkoła). 

2. Wyremontowano podłogi i pomalowano pomieszczenia w Urzędzie Gminy i SPZPOZ  
w Widawie. 

3. Wykonano wiatę osłonową dla dzieci w miejscowości Las Zawadzki. 
4. Rozebrano budynek tzw. buchty spędowe na działce nabytej od RSHP – „Rolnik”. 
5. Grubym i drobnym kruszywem drogowym nawieziono drogę biegnącą od dworca 

PKS do drogi wojewódzkiej nr 481. 
6. Usunięto drzewa stanowiące zagrożenie, zgodnie ze zaleceniem gminy Widawa 
7. Równanie dróg gminnych. 
8. Wykonywano korytowanie, nawożenie drobnym kruszywem drogowym i wałowanie 

dróg gminnych w miejscowości: Kocina, Babina, Kol. Chociw jak również 
uzupełnianie dziur na odcinku Dębina – Dąbrowa Widawska. 

9. Usunięto awarię wodociągową w miejscowości Widawa ul. Kopiec i Rocha, 
Brzyków/2, Świerczów. 

10. Wymieniono napowietrzniki i odpowietrzniki odpowiadające za prawidłowy cykl 
uzdatniania wody. 

11. Wymieniono zawory w punktach czerpalnych wody uzdatnionej i nieuzdatnionej                  
w hydroforni Widawa i Brzyków koszt – 560,00 zł. 

12. Wykonano malowanie zewnętrzne i wewnętrzne wraz z zbiornikami w hydroforni 
Brzyków koszt – 3 000,00 zł. 

13. Przeprowadzono konserwację dachu hydroforni Brzyków jak również konserwację 
zbiornika wyrównawczego koszt – 300,00 zł. 

14. Zakupiono i zamontowano ściekomierz na oczyszczalnię ścieków w miejscowości 
Widawa zgodnie z zaleceniami WIOŚ (Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska) 
– koszt 7 900,00 zł. 

15. Zakupiono dwa lemiesze do równiarki drogowej – koszt 260,00 zł. 
16. Usunięto awarię w samochodzie Renault Premium – koszt 1 100,00 zł. 

 
W w/w okresie: 

− rozstrzygnięto przetarg na zakup średniego samochodu pożarniczego dla OSP                         
w Brzykowie i podpisano umowę z dostawcą, 

− rozstrzygnięto przetarg na budowę boisk przy Zespole Szkół w Widawie, 
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− Wójt Gminy odbył szereg spotkań z parlamentarnymi członkami Zarządu 
Województwa, radnymi wojewódzkimi i powiatowymi. Spotkanie dotyczyło budowy 
mostu w Rogóźniu, drogi i mostu w Restarzewie i budowy drogi Północ-Południe 
(Szadek – Ochle). 

 

Na zakończenie swego wystąpienia Pan Wójt podziękował osobom, które brały udział w sesji 
Rady Powiatu Łaskiego. 
Następnie głos zabrał Przedstawiciel firmy „Eko-Regio” – Pan Karol Ślusarczyk, który 
poinformował, iż w przyszłym tygodniu rozpocznie się zbiórka odpadów 
wielkogabarytowych. Dodał również, iż będzie się ona odbywać zgodnie z podanymi 
terminami na informacji, którą po wioskach rozprowadzą sołtysi. Kontynuując swą 
wypowiedź Pan Ślusarczyk poprosił, aby informować mieszkańców, że jeżeli to możliwe 
wystawiać te odpady w miejscach, do których łatwo dojechać. Następnie dodał, iż w sytuacji 
gdy nastąpi jakieś przeoczenie to należy skontaktować się z pracownikiem Urzędu Gminy, 
który jest w kontakcie z firmą „Eko-Region”. Pan Ślusarczyk wyjaśnił również, iż zbiórka ta 
nie dotyczy osób prowadzących jakieś przedsiębiorstwo. Następnie radna Ziółkowska 
zapytała czy jeżeli będą wystawiane worki ze śmieciami to też będą zabierane. W odpowiedzi 
Pan Ślusarczyk wyjaśnił, iż akcja ta jest przeznaczona wyłącznie na zbiórkę odpadów 
wielkogabarytowych, a drobne śmieci do takich nie należą. Kolejne pytanie zadał radny 
Olejniczak, którego interesowało czy zbiórka dotyczy tylko osób, które mają zawartą umowę 
z firmą „Eko-Region” i czy koniecznie muszą być wystawione przy drodze, gdyż starsze 
osoby będą miały z tym problem. Pan Ślusarczyk wyjaśnił, iż zbiórka dotyczy wszystkich 
mieszkańców gminy Widawa i przedmioty koniecznie należy wystawiać przy drodze, bo 
inaczej nie będą one zabrane.    
 
Ad. 4 

W tym punkcie głos zabrał Pan Skarbnik, który przedstawił zmiany zachodzące w budżecie 
gminy na 2007 rok. Następnie Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie.  
W wyniku głosowania Uchwała Nr VII/43/07 Rady Gminy Widawa w sprawie zmian                     
w budżecie na 2007 rok została przyjęta 15 głosami „za” czyli jednogłośnie. 
 
Ad. 5 

Następnie Pan Przewodniczący poprosił Panią Wiolettę Kasprzyk – Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej o przedstawienie sprawozdania z działalności swej jednostki za 
2006 rok. Pani Kasprzyk wyjaśniła, iż zgodnie z ustawą o Pomocy Społecznej zobowiązana 
jest do sporządzania takiego sprawozdania. Następnie poinformowała na jakie cele są 
wydatkowane pieniądze. Dodała również, iż ośrodek obecnie zatrudnia 17 osób w tym 10, 
które pracują w Dąbrowie Widawskiej, a ponadto przyjęta jest jedna osoba na staż. Wyjaśniła 
także, iż utrzymywany jest stały kontakt z Urzędem Pracy w Łasku, z którego otrzymywane 
są oferty pracy dla osób bezrobotnych z naszego terenu. Ponadto pracownicy GOPS starają 
się motywować osoby do podjęcia pracy, prowadzą usługi opiekuńcze a także organizują 
pomoc sąsiedzką. Pani Kierownik wyjaśniła, iż ośrodek współpracuje również z rodzicami, 
pedagogami, świetlicami socjoterapeutycznymi, Policją i Komisją ds. Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. Kontynuując swą wypowiedź Pani Kasprzyk poinformowała, iż 
była organizowana wigilia oraz paczki dla dzieci, a także wydawana jest żywność i ubrania 
dla rodzin uboższych. Ponadto jedna z pracownic pomagała wypełniać rolnikom wnioski              
o dopłaty do ARiMR. Na zakończenie poinformowała, iż prowadzona jest również 
współpraca z komornikami, którzy pomagają w ściąganiu zaliczek alimentacyjnych a także 
utrzymywane są kontakty z innymi Ośrodkami Pomocy Społecznej. 
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Po wystąpieniu Pani Kasprzyk Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Panią Dorotę 
Pawlak – Kierownika Domu Pomocy Społecznej w Dąbrowie Widawskiej i przedstawienie 
raportu z działalności swej jednostki. Następnie Pani Kierownik poinformowała o tym, iż 
funkcję kierowniczą pełni od stycznia a następnie odczytała sprawozdanie za ubiegły rok.  
Następnie Sołtys Widawy – Pani Maria Werner podziękowała za pomoc udzieloną jednemu            
z mieszkańców, któremu znacznie poprawił się stan zdrowia po interwencji pracowników 
GOPS. 
W związku z brakiem chętnych do podjęcia dyskusji Przewodniczący odczytał projekt 
uchwały i zarządził głosowanie. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr VII/44/07 Rady Gminy Widawa                        
w sprawie przyjęcia sprawozdania Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                         
z działalności Ośrodka za 2006 r. została przyjęta jednogłośnie przez wszystkich radnych.  
 
Ad. 6 

W tym punkcie jako pierwszy głos zabrał Pan Wójt, który odczytał sprawozdanie                                  
z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej                            
w Widawie w roku 2006. Następnie poinformował zebranych, iż nie ma już żadnych 
zobowiązań wobec szpitala i dodał, że dobrze się stało, iż gmina podjęła w 2004 roku 
wyzwanie i utrzymała Ośrodek Zdrowia. Kontynuując swą wypowiedź Pan Wójt 
podziękował za cały wkład pracy osobom zaangażowanym w utrzymanie tej placówki. Dodał 
również, iż były to dosyć trudne lata dla tego ośrodka, a zwłaszcza dla pracowników.  
Po wystąpieniu Pana Wójta Przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku którego 
Uchwała Nr VII/45/07 Rady Gminy Widawa w sprawie zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania finansowego z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej 
Opieki Zdrowotnej w Widawie w roku 2006 została przyjęta 15 głosami „za”, czyli 
jednogłośnie. 
Następnie Przewodniczący zarządził 15 minut przerwy. 
 
Ad. 7 

Po wznowieniu obrad głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, iż w związku z dosyć dużym 
zainteresowaniem działką w miejscowości Ligota został sporządzony projekt uchwały 
dotyczący jej sprzedaży. Kontynuując swą wypowiedź poprosił o wyrażenie swej opinii Pani 
Sołtys z Ligoty oraz radnego, gdyż osobiście wstrzymałby się z podjęciem takiego kroku. 
Jego opinię podzielił radny Telegra, który stwierdził, iż można zagospodarować ten teren 
chociażby na plac do gry w piłkę dla dzieci. Jako kolejna w tej sprawie wypowiedziała się 
Pani Sołtys – Danuta Fertlińska, która także sprzeciwiła się sprzedaży tej działki i również 
uważa, że można zrobić plac do gry w piłkę.  
Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
w formie przetargu nieograniczonego nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej  
w obrębie Ligota, gmina Widawa, stanowiącej własność gminy Widawa i zarządził 
głosowanie w wyniku którego 15 radnych głosowało „przeciw” czyli radni jednogłośnie 
odrzucili projekt przedstawionej uchwały. 
 
Ad. 8 

Kolejny punkt dotyczył wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości i odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy w związku z tym jako pierwszy głos zabrał Pan Wójt. 
Wyjaśnił zgromadzonym, iż sprawa dotyczy działki przy ul. Kiełczygłowskiej, na której stoi 
budynek po „Rolpaku”. Dodał, iż jest osoba zainteresowana wynajęciem tego pomieszczenia   
i uruchomienia produkcji konstrukcji stalowych. Ponadto poinformował, iż docelowo 
zatrudnienie mogłoby tam znaleźć około 30 osób z naszego terenu.  
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W związku z brakiem jakichkolwiek pytań i chętnych do podjęcia dyskusji w tym temacie 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr VII/45/07 Rady Gminy Widawa                      
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości gruntowej 
zabudowanej na okres powyżej 3 lat oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy została przyjęta jednogłośnie przez 15 radnych obecnych na sali. 
  
Ad. 9 

Kolejny punkt dotyczył również wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości i w tej 
sprawie jako pierwszy głos zabrał Pan Wójt. Wyjaśnił zgromadzonym, iż jest to teren, na 
którym znajduje się stacja paliw należąca do Pani Ochockiej. Dodał, iż od pewnego czasu 
trwa wymiana pism z tą Panią, która zwraca się z prośbą o przedłużenie okresu dzierżawy. 
Ponadto poinformował, iż prośba ta jest uzasadniona gdyż Pani Ochocka jako właścicielka 
stacji paliw jest zobowiązana do przeprowadzenia modernizacji zbiorników co wymaga 
dużego nakładu pieniężnego w związku z czym chce się zabezpieczyć przed 
wypowiedzeniem umowy dopóki jej firma nie uzyska przychodów wystarczających na 
pokrycie kosztów tego remontu.  
Następnie głos zabrała Pani Agnieszka Ochocka, która poinformowała, iż koszt modernizacji 
zbiorników jest wysoki i chciałaby w jakiś sposób się zabezpieczyć przed wcześniejszym 
wypowiedzeniem umowy.  
Nastepnie radny Szydłowski przedstawił swoją opinię, która wyrażała poparcie podjęcia tej 
uchwały.  
Po jego wypowiedzi głos zabrał ponownie Pan Wójt, który poinformował, iż będą 
prowadzone przymiarki do przygotowywania działek pod dzierżawę, aby uwzględnić prośby 
przedsiębiorców. Dodał, iż w przyszłości należałoby wykupić także część działek od 
Spółdzielni „Rolnik”, zwłaszcza tych położonych w rynku.  
Następnie głos zabrała Pani Maria Werner – sołtys Widawy, która wyraziła zadowolenie                  
z faktu, iż Rada chce utrzymać stację paliw przy ul. Kiełczygłowskiej.     
Przewodniczący poprosił o zabieranie głosu w tej sprawie jednak nie było chętnych,                        
w związku z czym odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr VII/46/07 Rady Gminy Widawa 
zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
położonej we wsi Widawa stanowiącej mienie komunalne została przyjęta 15 głosami „za” 
czyli jednogłośnie.  
 
Ad. 10 

W tym punkcie Pan Przewodniczący poinformował, iż dnia 24 czerwca odbędą się obchody 
związane ze 100-tu leciem powstania Orkiestry Dętej działającej przy OSP Widawa oraz 
Powiatowy Przegląd Orkiestr. Ponadto poprosił radnych o przeznaczenie kwoty 20 zł na ten 
cel. Przypomniał również sołtysom o pobranie informacji o zbiórce odpadów                                     
i rozprowadzenie ich wśród mieszkańców. 
Realizując dalszą część obrad Przewodniczący zapytał czy na sali znajduje się Pani Zofia 
Trzyna. Następnie stwierdził, że osoba ta pomimo tego, iż została poinformowana o tym, że 
jej sprawa będzie analizowana na sesji Rady Gminy nie pojawiła się. Następnie Pan 
Przewodniczący poinformował zebranych, iż Pani Trzyna złożyła skargę do Rady Gminy 
poprzedniej kadencji. Następnie na prośbę zgromadzonych odczytał ostatnie pismo od Pani 
Trzyny skierowane do Rady Gminy oraz bliżej zapoznał ze sprawą. Kontynuując Pan 
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Kratę, który wyjaśnił radnym, iż nie czuje się 
winny tego sporu i uważa, iż Pani Trzyna nie ma racji. Dodał, iż wycięte drzewa zagrażały 
jego bezpieczeństwu, były uschnięte, a nawet zdarzyło się, że odpadł olbrzymi konar i uderzył 
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go w klatkę piersiową. Ponadto poinformował także, iż drzewa rosły na jego podwórku, które 
jest oddzielone od posesji Pani Trzyny ogrodzeniem wykonanym z siatki metalowej. Pani 
Trzyna – podkreślił Pan Krata – bardzo rzadko przebywa na tej działce, a zatem one nie 
mogły stanowić zagrożenia dla niej. Kontynuując swą wypowiedź Pan Krata poinformował, 
iż uważa, że drzewa rosły na terenie jego działki i nie ma wątpliwości co do jej granicy. Poza 
tym dodał, iż pamięta, że drzewa sadzili jego przodkowie. Dodał także, iż jest już zmęczony 
sporem wywołanym przez Panią Trzynę i udzielaniem ciągłych wyjaśnień różnym organom 
dotyczących tej sytuacji.  
Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, iż analiza dokumentów w tej sprawie i oględziny 
przeprowadzone przez Komisję ds. Rolnictwa i Ochrony Środowiska wskazują, iż pomiędzy 
zainteresowanymi w istocie istnieje wątpliwość co do faktu, czy wycięte drzewa rosły na 
terenie działki Pana Kraty czy też Pani Trzyny. Ponadto poinformował, iż Rada Gminy nie 
jest organem władnym do rozstrzygnięcia takiego sporu, natomiast każda ze stron może zlecić 
uprawnionemu geodecie np. okazanie granic swojej działki, a jeżeli nadal istniałyby 
wątpliwości należałoby wystąpić o rozgraniczenie w trybie prawem przewidzianym. 
Kontynuując Przewodniczący dodał, iż Rada Gminy nie widzi uchybień w postępowaniu 
Wójta Gminy i podległych mu pracowników przy załatwianiu tej sprawy, świadczą o tym 
dokumenty zgromadzone w toku postępowania, w szczególności wysłuchanie stron, 
oględziny a nadto pouczenia o tym w jaki sposób można sprawę rozwiązać. 
W tej sytuacji Rada Gminy nie znalazła podstawy do uwzględnienia skargi Pani Trzyny. 
Stanowisko to zostało przyjęte 14 głosami przy jednym głosie wstrzymującym się, bez 
żadnego głosu „przeciw”.        
Następnie głos zabrała Pani Jolanta Pietras – Sekretarz Gminy, która poinformowała 
zebranych, iż wpłynęła do Wojewody Łódzkiego skarga na Wójta Gminy Widawa, którą 
poprzedziła skarga do Rady Gminy oraz trzy skargi dotyczące nieprawidłowego 
przeprowadzenia wyborów na sołtysa miejscowości Chrusty skierowane do Wójta. Pani 
Sekretarz wyjaśniła, iż adresatem tych pism jest Pani Teresa Ciechanowska oraz część 
mieszkańców w/w wioski. Następnie zapoznała zgromadzonych ze wszystkimi tymi pismami, 
a ponadto poinformowała, iż do wyjaśnienia tej sprawy została powołana Zarządzeniem Nr 
11/2007 Wójta Gminy Widawa z dnia 2 kwietnia 2007 r. Komisja w następującym składzie: 
„1. Pani Jolanta Pietras – Sekretarz Gminy – Przewodniczący Komisji 
  2. Pani Joanna Kozieł Radna wskazana przez Przewodniczącego Rady Gminy 
  3. Pani Emilia Konieczna – pracownik Urzędu Gminy.” 
Kontynuując swą wypowiedź Pani Sekretarz odczytała treść protokołu wyżej wspomnianej 
Komisji. Następnie poinformowała, iż na następne posiedzenie dotyczące wyjaśnienia tej 
sprawy zostali zaproszeni członkowie Komisji Skrutacyjnej powołanej na potrzebę 
przeprowadzenia wyborów sołtysa w miejscowości Chrusty. Dodała również, iż osoby te 
zostały poinformowane o powodzie zawezwania i bez przeszkód stawiły się na posiedzenie 
Komisji. Ponadto została również przesłuchana Pani Longina Oleszczuk, która udzielała 
pomocy technicznej przy przeprowadzaniu wyborów. Po udzieleniu tych informacji odczytała 
treść protokołu z posiedzenia tej Komisji. Następnie wyjaśniła, iż Komisja badająca 
prawidłowość przebiegu wyborów po raz kolejny zebrała się dnia 31 maja bieżącego roku 
gdzie raz jeszcze sprawdzono zameldowanie osób wskazanych w piśmie Pani Ciechanowskiej                      
i mieszkańców miejscowości Chrusty. Ponadto osoby te złoży oświadczenia potwierdzające 
prawo uczestnictwa w wyborach, które stanowią załącznik protokołu końcowego w/w 
Komisji. Na zakończenie Pani Sekretarz odczytała treść tego protokołu i zwróciła się z prośbą 
do radnych o jego zatwierdzenie.  
Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku którego za zatwierdzeniem 
protokołu końcowego Komisji badającej prawidłowość przebiegu wyborów sołtysa                         
w miejscowości Chrusty głosowało 15 osób „za”, czyli został on przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 11 

W tym punkcie jako pierwsza głos zabrał Pan Jan Gręda – sołtys Zabłocia, który poprosił                      
o wywiezienie drogi w jego miejscowości piaskiem, gdyż jest ona kamienista i trudno 
przejezdna. Następnie sołtys Kolonii Zawady wystąpił z prośbą o założenie wody w jego 
miejscowości. Jako kolejny głos zabrał radny Olejniczak, którego interesowała zmiana nazw 
miejscowości. W dalszej części obrad wystąpił również sołtys z miejscowości Las Zawadzki, 
który podziękował w imieniu swoim i mieszkańców za wykonanie drogi oraz wiaty. 
Następnie głos zabrał Pan Wójt, który udzielił odpowiedzi i wyjaśnień na zadane pytania.               
W sprawie drogi w miejscowości Zabłocie przyznał, iż należy uzupełnić ją jakąś drobniejszą 
frakcją. Natomiast jeśli chodzi o wodociąg w Kolonii Zawady to zostanie on ujęty 
najprawdopodobniej w programie inwestycyjnym. Pan Wójt dodał również, iż jeśli chodzi                   
o nazwy miejscowości to jest to kolejny wymyślony przez Rząd problem. Wyraził również 
zadowolenie z faktu, iż nareszcie powstała droga w Lesie Zawadzkim i mieszkańcy tej 
miejscowości są usatysfakcjonowani. Kontynuując swą wypowiedź raz jeszcze podziękował 
osobom, które brały udział w sesji powiatowej.  
Kolejną osobą, która zabrała glos w tym punkcie był radny powiatowy – Pan Dariusz Polak, 
który jak jego przedmówca, zwrócił się z podziękowaniami do uczestników sesji Rady 
Powiatu. Dodał również, iż dzięki tej delegacji wiele spraw zostało załatwionych pozytywnie, 
a zwłaszcza jeśli chodzi o zatwierdzenie projektu obejmującego powiat zduńskowolski                       
i łaski dotyczącego przebudowy drogi.  
Następnie głos zabrał ponownie Pan Wójt, który wyraził chęć pogratulowania tym osobom, 
które przyczyniły się do zatwierdzenia projektu budowy drogi Łask - Pstrokonie. Ponadto 
dodał, iż dotychczas powiat łaski pozyskiwał środki na budowę dróg z Ministerstwa 
Finansów, więc istnieje szansa, iż w tym przypadku też tak będzie. Kontynuując swą 
wypowiedź Pan Wójt poinformował, iż do ogłoszonego przetargu na budowę mostu                          
w Rogóźniu wpłynęły dwa protesty. Dodał, iż byłoby dobrze gdyby zacząć prace jeszcze                  
w tym roku. Wspomniał również o przebudowie mostu w miejscowości Klęcz, jednak po 
zorganizowanym zebraniu nie doszło do porozumienia z mieszkańcami. Pan Wójt wspomniał 
również o budowie kompleksu boisk a mianowicie, że są zgłaszane protesty i przetarg nie 
doszedł jeszcze do skutku. W dalszej wypowiedzi nadmienił, iż na dniach zostanie podpisana 
umowa o dofinansowanie dróg rolniczych na kwotę około 30 tys. zł. Zwrócił się także                   
z prośbą do radnych i sołtysów, aby do końca czerwca zgłaszali wszelkie potrzeby, które mają 
być ujęte w wieloletnim planie inwestycyjnym. Następnie Pan Wójt wypowiedział się na 
temat oświaty. Poinformował, iż gmina stanowczo dużo dokłada z budżetu na utrzymanie 
szkół. Ponadto poinformował, iż Dyrektorowie poszczególnych placówek przygotowywali 
projekty budżetu, które miały być zatwierdzone do końca maja, jednak ostatni wpłynął                      
w połowie czerwca. Pan Wójt wyjaśnił, iż nie było problemów z zatwierdzeniem budżetu do 
szkół: w Chociwiu, Ochlach, Brzykowie czy Restarzewie. Najwięcej problemu było ze szkołą 
w Widawie. W efekcie doszło do połączenia dwóch klas oraz zmniejszenie przydziału godzin 
dla poszczególnych nauczycieli. Następnie Pan Wójt wystąpił z propozycją, aby szkoła                       
w Brzykowie i Restarzewie przeszły pod Zarząd powołanego stowarzyszenia. W tym celu 
należałoby zorganizować zebranie z rodzicami i ustalić jaki będzie dalszy los tych placówek, 
gdyż gmina nie jest w stanie ich utrzymać a nie można dopuścić do ich likwidacji. Ponadto 
raz jeszcze poprosił radnych o pomoc przy opracowywaniu wieloletniego planu 
inwestycyjnego.  
Następnie radna Pani Ziółkowska zabrała głos i podjęła omawianą przez Pana Wójta kwestię 
dofinansowywania szkół, gdzie według niej najbardziej ucierpi na tym szkoła w Widawie. Jej 
zdaniem połączenie dwóch klas znacznie utrudni pracę nauczycielom oraz naukę uczniom. 
Wystąpiła również z wnioskiem o wykonanie drogi Widawa – Dębina, gdyż jest ona 
wykonana z grubego kamienia, co sprawia że jest trudno przejezdna dla rowerzystów. 
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Ponadto Pani Ziółkowska poruszyła sprawę reorganizacji w Urzędzie Gminy. Wyraziła swe 
niezadowolenie z faktu, iż po zmianach organizacyjnych nie znalazło się miejsce dla 
pracownika Wojewódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego. 
Następnie głos zabrała Pani Sekretarz, która wyjaśniła, że rzeczywiście w Urzędzie Gminy 
jest reorganizacja lecz nie wie skąd wzięło się przypuszczenie, że nie ma tam miejsca na 
stanowisko dla doradcy rolniczego. Zmiany organizacyjne są przeprowadzane dla wygody 
petentów, aby wszystkie pilne sprawy zostały załatwiane na parterze i nie było konieczności 
wędrowania po całym Urzędzie. Pani Sekretarz wyjaśniła, iż została złożona propozycja dla 
tej Pani, aby na okres pięciu dni przeniosła się do innego pomieszczenia jednak nie 
skorzystała ona z tej propozycji a ponadto poinformowała, iż warunki w Urzędzie jej nie 
odpowiadają. Dodała również, iż obecnie pracownik WODR-u będzie urzędował w Banku 
Spółdzielczym.  
Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący, który odniósł się do wypowiedzi radnej 
Ziółkowskiej, która wyraziła swe niezadowolenie z połączenia dwóch klas oraz zmniejszenie 
wymiaru godzin nauczycielom w szkole w Widawie. Poinformował, iż nie chcąc zlikwidować 
dwóch placówek należy ponieść jakąś ofiarę. Ponadto dodał, iż jeżeli ktoś chce stać po stronie 
nauczycieli to niech wskaże źródło finansowania tych wszystkich potrzeb.  
W dalszej części głos zabrał Pan Wójt, który poinformował, iż została zdjęta część godzin                    
z wychowania fizycznego i języka angielskiego. Ponadto dodał, iż nikt nie łamie w tym celu 
przepisów, ani tym samym nie robi nikomu na złość. Wyjaśnił, iż do tej pory było dużo 
nadgodzin dla nauczycieli, tylko jeżeli brakuje na coś pieniędzy wszyscy się pytają skąd na to 
wziąć skoro każdy wydatek jest z góry zaplanowany. Kontynuując Pan Wójt podjął 
poruszony przez radną Ziółkowską temat drogi Widawa – Dębina. Poinformował, iż jego 
zdaniem nie ma sensu robienia dwóch równoległych dróg skoro jest wiele innych 
miejscowości w których te drogi są dużo gorsze. Natomiast jeśli chodzi o uzupełnianie 
dobrych tras kruszywem tylko dla tego, że nie można przejechać rowerem a zaniechanie prac 
na drogach będących w gorszym stanie chyba nie byłoby dobrym posunięciem. 
Następnie sołtys Brzykowa zapytał jak przedstawia się sprawa oświetleń.  
W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, iż jeden projekt się opóźnia gdyż należy załatwić 
kwestię przejścia pod drogą, ale dokumentacja projektów zaplanowanych będzie wykonana               
w tym roku. Będąc przy głosie Pan Wójt poinformował, iż nie został jeszcze zakupiony 
samochód strażacki dla powiatu, w związku z czym nie zostanie jeszcze przekazany 
dotychczasowy wóz bojowy dla Rogóźna. 
Jako kolejny głos zabrał radny powiatowy – Pan Dariusz Polak, który wystąpił w prywatnej 
sprawie a mianowicie chodzi o słabe ciśnienie wody w wodociągu.  
W odpowiedzi Pan Wójt wyjaśnił, iż zostanie zmodernizowany wodociąg w Widawie co 
rozwiąże ten problem. Ponadto poinformował, iż należy zająć się sprawą targowicy, gdyż po 
poniedziałkowych bazarach zostaje duży bałagan. Dodał, iż należy się zastanowić nad 
budową hal oraz zmianą stawek za placowe. Pan Wójt poruszył również kwestię 
wpływających do niego skarg na picie alkoholu w miejscach publicznych. Wyjaśnił, iż jest to 
sprawa Policji i być może należałoby w tej sytuacji zmniejszyć ilość punktów sprzedaży 
alkoholu.  
W dalszej części obrad głos zabrał Prezes Stowarzyszenia Społeczno-Kulturalnego Sołtysów 
– Pan Edward Mroziński, który poinformował zebranych, iż powstał zespół doradczy 
zajmujący się pozyskiwaniem środków na rozwój życia kulturalnego na wsiach. W związku                        
z tym zwrócił się do sołtysów z prośbą o składanie wniosków dotyczących potrzeb dla swojej 
miejscowości. 
Następnie Dyrektor Szkoły Podstawowej w Brzykowie – Pani Wiesława Brocka wracając do 
spraw oświaty zaproponowała, aby część dzieci ze szkoły w Widawie przenieść do Brzykowa 
co zlikwiduje nadwyżkę w Widawie a pozwoli utrzymać jej placówkę. 
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Po jej wypowiedzi głos zabrał ponownie Pan Wójt, który stwierdził, iż mogłoby to być niezłe 
rozwiązanie. Następnie raz jeszcze przypomniał radnym o pracach nad wieloletnim planem 
inwestycyjnym. Nadmienił również, iż w przyszłości należałoby zatrudnić dodatkowo 
pracownika z Wojewódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego, gdyż jedna osoba na teren 
całej gminy to za mało. 
Jako kolejny wystąpił Pan Marek Wójcie – Dyrektor Szkoły w Widawie, który poinformował 
zebranych, iż jest szansa na powstanie Liceum dla dorosłych jeżeli zbierze się odpowiednia 
grupa osób, która wyrazi chęć uzupełnienia wykształcenia.  
Na zakończenie głos zabrał Przewodniczący, który poinformował, iż wśród młodzieży rodzi 
się pomysł powołania Młodzieżowej Rady Gminy. Dodał, iż na razie jest to pomysł jednak 
gdy tylko znajdzie się odpowiednia grupa osób to nic nie stoi na przeszkodzie, aby taka rada 
mogła powstać.  
Z uwagi na to, iż nikt więcej nie wnosił żadnych kwestii do dyskusji Przewodniczący Rady 
zamknął obrady kolejnej Sesji Rady Gminy Widawa. 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: 
Jolanta Szuleta 


